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De kerststallenroute in Baarn waar zo'n 350 huishoudens aan mee doen. 
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Al achtentwintig jaar zetten de bewoners van Baarn twee weken voor 

kerst een kerststal voor hun huis. Wat begon met een spontaan idee 

en zeven stalletjes, groeide uit tot een toeristische kerst-attractie, met 

bijna driehonderdvijftig deelnemers en duizenden bezoekers.  

Terwijl de wind koud door de Krugerlaan in Baarn waait, de laatste 

regenbui nog nadruppelt en de volgende zich alweer aankondigt, 

lopen er plukjes mensen langs de statige huizen. Veel meer mensen 

dan je zou verwachten op een troosteloze avond in december. In de 

donkerste dagen van het jaar komen ze massaal af op de bijna 

driehonderdvijftig kerststalletjes die de bewoners van het dorp in hun 

tuin hebben gezet.  

Bij het ene huis staat een klassieke kerststal met poppetjes, netjes 

rond de kribbe. Verderop een poppenkast met Nijntje-knuffels rond 

het kindeke. Ook een ‘Wie is het’ spel met Maria, Josef, de ezel, de os 

en het schaap ontbreekt niet.  

De stalletjes-rage in het dorp begon achtentwintig jaar geleden in de 

Smutslaan. Bedenkster Jacqueline van den Eshof, een kordate dame 

met opgestoken rood-blond haar en een blauwe shawl met een 

zilveren speld, is er trots op. Ze straalt in deze tijd van het jaar: “We 

begonnen achtentwintig jaar geleden met zeven stalletjes. Ik was bij 

vrienden geweest in Malmédy, in de Ardennen. We reden door dat 

plaatsje. In een muziekkoepel zag ik een verlicht kerststalletje. Ik 

dacht: góh, zoo leuk is dat! Een Dickens-achtig plaatje. Dat is een leuk 

idee voor Baarn, met al die groene weiden en mooie huizen.” Zo 

gezegd zo gedaan. Ze ronselde wat buren en met zeven stalletjes 

begon de route. In korte tijd groeide de route tot tientallen stalletjes 

en later honderden. 

 

Poppen gemaakt door onderduikers  
De aantrekkingskracht is de verscheidenheid in stalletjes, vermoedt 

Van den Eshof: “Het verhaal moet centraal staan. Verder niet. Hoe ze 

het doen, moeten ze zelf weten. Iedereen geeft er zijn eigen invulling 

aan. Vandaar dat er zoveel variatie in zit. De ene stal komt nog bij opa 

en oma vandaan, de andere is helemaal zelf gemaakt. Vaak worden 

ook de kinderen erbij betrokken. Daarom hebben we stalletjes met 

Playmobil en de smurfen, maar ook met wandkleden en 

poppenkastpoppen.”  

Voor de bijzonderste stal - in haar ogen - wijst ze naar Eemnesserweg 

46a. “Die poppetjes zijn gezaagd door onderduikers in de oorlog.” Het 

is een fors exemplaar, met een rieten dak en een twintigtal 

gefiguurzaagd en nauwkeurig geschilderde gedaantes. Een engeltje 

zweeft voor een lamp, die ook dienstdoet als kerstster. Zoals de 

koningen in het tafereeltje afkwamen op het kindje, komen mensen 

uit heel Nederland nu in Baarn kijken. De bewonderaars komen overal 

vandaan, zegt Van den Eshof: “Van Groningen en Friesland, maar ik 

heb ook mensen uit Duitsland en België gesproken. Er komen zelfs 

schoolklassen en soms stopt er een busje met allemaal mensen in 

rolstoelen.”  

 
Initiatiefnemer Jacqueline van den Eshof bij haar kerststal. 
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Hoger doel  
Zo bewondert Belinda Seine uit Uitgeest met vriendin Marieke Lenstra 

uit Rheden het stalletje aan de Eemnesserweg. “Het is heel mooi hoe 

de kerststalletjes zijn geïntegreerd in hoe de maatschappij nu is,” 

beschouwt ze. “Mensen hebben met heel veel verschillende 

materialen gewerkt. We zagen een Maria van licht uit één lijn. 

Hypermodern. Een ander is weer heel nostalgisch. Of eentje uit 

Mexico. Zo bijzonder!”  

Hoeveel bezoekers de stalletjes trekken, is niet helemaal duidelijk. 

Maar het moeten er duizenden zijn, zegt de bedenkster: “Vorig jaar 

heb ik twee uur mensen geteld. Het was een rustige dag, maar toch 

kwamen er toen al driehonderd mensen. Ik stond er zelf ook van te 

kijken!”  

Behalve de lol, dienen de stalletjes voor haar ook een hoger doel. Ze is 

lid van de katholieke Nicolaaskerk in Baarn en ontdekte wat: “Ik kwam 

erachter dat, verdorie, die kinderen en jonge ouders helemaal niet 

meer weten wat kerstmis is. Dat kan toch niet? Het mooie is dat je dat 

verhaal natuurlijk uitstekend kunt laten zien met deze stalletjes. Het is 

ook een prachtige Europese traditie. Leuk hoor, die kerstman en die 

rendieren, maar daar doen we hier niet aan!”  


